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Transportudvalget har i brev af 6. december 2019 stillet mig følgende spørgs-

mål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare.  

Spørgsmål nr. 186: 

Vil ministeren redegøre for, hvordan regeringen arbejder for at reducere trafik-

støj fra eksisterende infrastruktur i eksisterende bygninger? 

Svar: 

Vejstøj er et væsentligt samfundsproblem, der berører mange mennesker langs 

statsvejnettet, og jeg er meget optaget af at finde løsninger, der kan reducere 

støjen langs statsvejene. Vi bør benytte alle relevante redskaber til at sikre så 

effektfuld og omkostningseffektiv en støjbekæmpelse som muligt.  

Et konkret eksempel er prioriteringen af den såkaldte klimavenlige asfalt, der 

ikke kun har gode klimaeffekter, men også støjreducerende egenskaber. Jeg har 

bedt Vejdirektoratet om at udlægge asfalttypen på de danske statsveje i 2020 i 

den takt, som Vejdirektoratet havde planlagt at udskifte asfalten. Jeg vil desu-

den arbejde for, at der afsættes midler til, at Vejdirektoratet også efter 2020 

kan udlægge klimavenlig asfalt. 

Jeg vil endvidere tage initiativ til, at spørgsmålet om støjbekæmpelse rejses i 

forbindelse med kommende forhandlinger med Folketingets partier om de 

fremtidige infrastrukturinvesteringer. 

Med venlig hilsen 

 

Benny Engelbrecht 
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